

Title (en)
COSMETIC COMPOSITIONS FOR MAKE-UP AND MAKE-UP REMOVAL.

Title (de)
Schmink und Abschminkzusammensetzungen.

Title (fr)
COMPOSITIONS COSMETIQUES DE MAQUILLAGE ET DE DEMAQUILLAGE.

Publication
EP 0528014 A1 19930224 (FR)

Application
EP 92907569 A 19920228

Priority
FR 9102446 A 19910301

Abstract (en)
[origin: WO9215277A1] A cosmetic composition used for make-up or make-up removal contains, as active agent helping fix the colourings, 2 to 25 % by weight of a compound produced by associating a saturated or unsaturated C14? to C22? fatty acid either with a basic amino acid without water elimination or with a biological base with water elimination. This composition may be either a make-up cosmetic giving much improved fixation of colouring agents to the skin, or may be a make-up removal cosmetic for cleaning a skin surface treated with said make-up cosmetic, in order to remove the colouring agents.

Abstract (fr)
L'invention concerne une composition cosmétique destinée au maquillage ou au démaquillage, contenant comme agent actif intervenant dans la fixation des colorants, de 2 à 25 %, en poids, d'un composé résultant de l'association d'un acide gras saturé ou non saturé, de C14 à C22, soit sans départ d'eau, avec un acide aminé basique, soit avec départ d'eau, avec une base biologique. Cette composition peut être, soit un cosmétique de maquillage permettant une fixation fortement améliorée des agents colorants sur la peau, soit, au contraire, un cosmétique de démaquillage permettant de nettoyer une surface de peau traitée avec ledit cosmétique de maquillage pour en retirer les agents colorants.

IPC 1-7
A61K 7/021; A61K 7/025; A61K 7/027; A61K 7/48

IPC 8 full level
A61K 8/00 (2006.01); **A61K 8/02** (2006.01); **A61K 8/06** (2006.01); **A61K 8/30** (2006.01); **A61K 8/36** (2006.01); **A61K 8/40** (2006.01); **A61K 8/44** (2006.01); **A61Q 1/00** (2006.01); **A61Q 1/02** (2006.01); **A61Q 1/04** (2006.01); **A61Q 1/06** (2006.01); **A61Q 1/10** (2006.01); **A61Q 1/12** (2006.01); **A61Q 1/14** (2006.01)

CPC (source: EP)
A61K 8/44 (2013.01); **A61Q 1/06** (2013.01); **A61Q 1/10** (2013.01); **A61Q 1/14** (2013.01); **A61K 2800/43** (2013.01)

Citation (search report)
See references of WO 9215277A1

Designated contracting state (EPC)
BE DE ES FR GB IT NL

DOCDB simple family (publication)
WO 9215277 A1 19920917; EP 0528014 A1 19930224; FR 2673373 A1 19920904; FR 2673373 B1 19950203; JP H05506460 A 19930922

DOCDB simple family (application)
FR 9200184 W 19920228; EP 92907569 A 19920228; FR 9102446 A 19910301; JP 50689892 A 19920228